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Az SZDSZ a népszavazásokról
Tisztelt Hölgyeim és Uraim!

A napokban az aláírásgyűjtéssel megkezdődik a Fidesz legalább 
fél évig tartó népszavazási kampánya. Eredetileg hat kérdés benyúj-
tását tervezték, de a kérdések feléhez már a Fidesz sem merte adni a 
nevét. A szükséges kétszázezer helyett egymillió aláírás összegyűj-
tését tervezik. Mindez világossá teszi, hogy elsődleges céljuk nem a 
referendum, hanem az ehhez kapcsolható adatbázisgyűjtés és maga 
a kampány. Így a 2010-es országgyűlési és a 2009-es EP-(Európa 
Parlamenti) választások előtt a 2008-as év sem telik el nyugalomban, 
állandó politikai mozgósítás nélkül.

Az SZDSZ kezdettől nem támogatja a populista népszavazási kez-
deményezést, de ez nem jelenti azt, hogy a következő hónapokban 
nem fogjuk világosan és érthetően elmondani álláspontunkat a li-
berális választóknak. Nem engedjük, hogy válasz nélkül maradjon a 
reformellenes kampánynépszavazás – másrészt pedig ránk marad a 
közjogi rendszer, így a népszavazás maradék komolyságának meg-
őrzése is.

Mi a liberális álláspont a Fidesz által felvetett kérdésekben?
A Fidesz eredeti kérdései közül mára csak a kórházi napidíj, a vi-

zitdíj és a tandíj elleni kezdeményezések maradtak meg. Nem vélet-
lenül: a reformok néhány korábban támadatott eleméről mára 
kiderült, hogy az ellenükben felhozott vádak alaptalanok. A ben-
zinkútnál kapható vénynélküli patikaszerektől az emberek nem kap-
tak tömeges gyógyszermérgezést, legfeljebb kényelmesebben vehet-
nek fejfájás-csillapítót. A magáncégek bevonásával működtetett kór-
házak a jobboldali vezetésű városokban is jól és sikeresen működ-
nek, sehol sem váltak fi zetőssé, ahogy a jóslatok szóltak.

Kiállunk az egészségügyi reform többi lépése mellett is, és eb-
ben segítségünkre vannak a csökkenő gyógyszerárak, és az a meg-
állapodás, melyet az egészségbiztosítás átalakításáról kötöttünk a 
szocialistákkal. Mindenki egyetért azzal, hogy a Kádár-rendszerből 

örökölt, egyszerre pazarló és leromlott egészségügyi rendszert alap-
vetően át kell alakítani – az a dolgunk, hogy bemutassuk, erre kész 
liberális program van, melyet végre fogunk hajtani.

Tíz év után most először nem termel tízmilliárdos nagyságrendű 
hiányt, hanem többlettel zár az egészségügyi kassza, és így jut pénz a 
kórházi körülmények javítására. Közel félmillió „potyautas” ma már 
járulékot fi zet. Végre a beszedett társadalombiztosítási járulékok-
ból tudjuk fi nanszírozni az egészségügyet és nem kell évente vész-
forgatókönyvet készíteni és hitelfelvétellel tömködni a hiányt.

A liberális gyógyszer-gazdaságossági törvénynek köszönhetjük, 
hogy április óta minden hónapban csökkennek a gyógyszerárak: az 
elmúlt húsz évben hasonló mértékű csökkenésre nem volt példa. A 
vizitdíj és a kórházi napidíj pedig jóval több hasznot hozott az egész-
ségügynek annál, mint amennyit a betegek befi zetnek: a rendelőkben 
csökkent a sorbanállás, egyre kevesebben fordulnak feleslegesen or-
voshoz vagy háziorvos javaslata nélkül szakorvoshoz.

Kiállunk a felsőoktatás reformja mellett és az átalakítások fel-
gyorsítására kérjük az oktatási kormányzatot. A népszavazást kez-
deményezőknek pedig annyit érdemes tudniuk: ha eltörlik a tandíjat, 
attól még nem kerül be egyetlen felsőoktatási intézményünk sem a 
100 legjobb európai egyetem közé. Ettől épp a diákok oktatására for-
dítható összeg csökken radikálisan.

Mit gondolunk a népszavazási kérdések kibővítéséről?
Azt is el kell mondanunk a választóknak: elutasítjuk azt a politi-

kát, melyet a konzervatívok után immár a szocialisták is magukévá 
tettek, elutasítjuk a népszavazás intézményének megcsúfolását. Ha 
elítéljük a Fideszt, amiért érdemi mondanivaló, programalkotás, a 
parlamenti munka helyett népszavazással kampányol, úgy a szocia-
lista kezdeményezésről se mondhatunk mást. Helytelen döntés volt a 
szocialista frakció részéről, hogy az SZDSZ által kezdeményezett öt-
párti tárgyalásokkal párhuzamosan húsz népszavazási kérdéssel pró-
bálja a Parlamentet megkerülni.

Tény, hogy a szocialisták kérdései közül több az SZDSZ politikájá-
val is összeegyeztethető, akár támogatható. Nem támogatható azon-

– Valóban ki akarják vágni a 
megjelölt fákat? 

– A jelzések valóban erre 
utalnak, de nemrég jártam arra, 
és magam is úgy láttam, hogy 
indokolatlan lenne azt mindet 
kivágni. Felül fogom vizsgálni 
az előzetes kijelöléseket.

– Az itt élők a természeti kör-
nyezetre alapozzák a turizmus 
fejlődését és igazi érzelmi szá-
lak is fűznek bennünket ezek-
hez a fákhoz. Szépen kérem, le-
gyen nagyon körültekintő, mi-
előtt kivágásra ítél egy fát.

– Mi is azon vagyunk, hogy 
minél tovább a helyükön marad-
hassanak ezek a szép szürke- és 
fehér nyár példányok. Nekünk 
azonban más szempontokat is 
szem előtt kell tartanunk. A fák, 
az esetlegesen letörő ágak nem 
veszélyeztethetik a közúti forga-
lom biztonságát.

– Lehetne úgy, hogy mielőtt 
kivágnának egy fát, mellette 
nevelnék az új facsemetét? Így 

nem okozna olyan kontrasztot 
a tájban egy öreg, beteg fa ki-
vágása.

– Ami a pótlást illeti, az új, 
két éve életben lévő rendelet 
szerint az útburkolat szélétől 
számított 7 méteren belül nem 
lehet facsemetét ültetni. Ép-
pen a közlekedés biztonsága ér-
dekében született ez a szabály. 
Ha a régi fákat ezen a távolsá-
gon belül meg akarjuk tartani, 
akkor aktív vagy passzív véde-
lemről kell gondoskodni, tehát 
korlátot tenni a fa elé, vagy se-
bességkorlátozást elrendelni az 
adott útszakaszon.

Még egyszer nyomatékosan 
kértem a mérnököt, hogy rend-
kívül körültekintően járjon el 
a felülvizsgálat során. Ő meg-
ígérte, hogy vigyáz az öreg és 
szép fáinkra.

A Békés Megyei Állami Köz-
útkezelő Kht. igazgatója Virág 
Mihály arra hívta fel a fi gyel-
münket, hogy az emberek haj-

Felülvizsgálják a fakivágások elrendelését
Szerénytelenség nélkül állíthatjuk, hogy Magyarorszgág 
egyik legszebb, de az Alföldnek minden bizonnyal legszebb 
útszakasza a 44-es főútnak a Békés megye kapujaként is emle-
getett része. Mégpedig az út mellett lévő gyönyörű fák miatt. 
Egy arra járó szarvasi kereste fel szerkesztőségünket azzal, 
hogy a fákon jelzéseket lát, ami szerinte azt jelenti, hogy kivá-
gásukra készülnek. Osztjuk ebbéli aggodalmát – Szarvastól a 
Békés megye határát jelző tábláig 134 megjelölt fát számlál-
tunk – ezért kerestük meg a Békés Megyei Állami Közútkezelő 
Kht.-t. A cég környezetvédelmi munkatársát Szekera Lajost 
kérdeztük.

lamosak egyoldalúan megítélni 
a dolgokat, mégpedig aszerint, 
hogy pillanatnyi érdekük mit 
diktál. Emlékeztetett a tavaly 
augusztus 20-án történtekre. 
A budapesti tűzijáték idején tá-
madt viharban egy öreg fa letö-
rő ága okozott halálos balese-
tet. Elmondta, nem kockáztat-
hatják, hogy egy út menti fá-
ról az úttestre hulló ág balesetet 
okozzon.

Azt gondolom, mindenki 
egyetért abban, hogy az effé-
le baleseteket meg kell előzni. 
Minden esetre megnyugtató, 
bírni a környezetvédelmi mér-
nök ígéretét, a mostani kijelö-
lés felülvizsgálatára, arra, hogy 
csak valóban indokolt esetben 
vágnak ki fát a 44-es főút mel-
lől Békés megye nyugati kapu-
jánál.  

K.Zs.

Meghívó
A Szarvasi Női Kézilabda Klub 

november 10-én 19 órai kezdettel
a Gyermekélelmezési Kht. Rákóczi utcai éttermében

SPORTVACSORÁT 
rendez, melynek teljes bevételét a női kézilabda 

támogatására fordítjuk.
Jegyek elővételben válthatók a kézilabdás lányoknál 
(hétfő, szerda: Gimnázium Sportcsarnok 17-20-ig), 

érdeklődni a következő telefonszámokon lehet: 
06-70/575-1999 (Majorosné Kasik Gabriella)
06-70/216-5183 (Kovácsné Pljesovszki Ágnes)

A vacsora ára 1500 Ft.
Élő zene, tombola, jó hangulat.

Várunk minden jelenlegi és 
régi sportolót és nem sportolót!


